
 

 

 

 

Osijek, 17.siječnja, 2025. 

 

PRIOPĆENJE MEDIJIMA 

 

PREDMET: Demanti priopćenja Documente i Centra za mir, nenasilje i ljudska prava 

 

Poštovani, 

 

Na temelju članka 39. Zakona o javnom informiranju (NN22/92)  molimo da objavite ispravak 

netočne, nepotpune i uvredljive informacije dvije udruge: Documenta i Centar za mir, nenasilje i 

ljudska prava, čije su priopćenje dana 16. siječnja objavile gotovo sve medijske kuće i portali. 

   

U priopćenju spomenute dvije udruge prosvjeduju i optužuju Zajednicu povratnika Osječko-baranjske 

županije zbog dodjele priznanja generalu hrvatske vojske gospodinu Branimiru Glavašu, u kojemu, 

između ostaloga navode "Nije nam poznata njegova uloga u mirnoj reintegraciji istočne Slavonije, 

Baranje i zapadnog Srijema. On je morao surađivati s Privremenom upravom UNTAES-a. Stoga, ne 

vidimo čime bi Branimir Glavaš pomogao uspjehu mirne reintegracije, očuvanju mira i vraćanju 

hrvatskog Podunavlja u ustavnopravni poredak Republike Hrvatske". 

(https://www.facebook.com/share/p/18BTgcaogM/ , https://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/dvije-udruge-

su-reagirale-priopcenjem-na-priznanje-nepravomocno-osudjenom-ratnom-zlocincu-branimir-glavasu--

-891269.html,  https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/nastala-pobuna-jer-je-glavasu-dodijeljeno-

priznanje-to-moze-samo-negativno-utjecati-2615394/, https://direktno.hr/domovina/documenti-nije-

jasno-novo-priznanje-branimiru-glavasu-ne-vidimo-cime-je-on-pomogao-363212/, 

https://www.index.hr/vijesti/clanak/glavasu-dodijeljeno-priznanje-za-mirnu-reintegraciju-udruge-se-

pobunile/2633538.aspx, itd) 

 

Kada bilo tko ima kakvu nedoumicu, na odgovor vrlo zorno upućuje Thompsonova pjesma: "Ako ne 

znaš što je bilo, upitaj heroje". Branimir je organizirao obranu grada Osijeka i bio zapovjednik obrane 

Grada, prihvatio prognanike, pružio zaštitu i sudjelovao u njihovom zbrinjavanju,  povezao obrambene 

jedinice i sve branitelje, među kojima i veliki broj prognanika. I to mu ne može nitko osporiti. I njegov 

doprinos za obranu Grada je nemjerljiv. U to doba trebalo je imati hrabrosti i umijeća prihvatiti se te 

odgovornosti. Svi mi koji smo bili u postrojbama pri obrani grada bili smo njegovi borci. Optuživati 

njega znači optuživati sve nas – hrvatske branitelje i Domovinski rat u cjelini. 

 

Da podsjetimo one koji ne znaju: 

 

Branimir Glavaš je sudjelovao u pregovorima i dočekao 714 razmijenjenih zatočenika srpskih 

koncentracijskih logora 14.8.1992. na osječkom središnjem trgu. Branimir Glavaš je stao na čelo 

prognanika 30.9.1992. pri pokušaju povratka u Antunovac. Branimir Glavaš je značajno pomogao 

organiziranju prognanika i osnivanju Zajednice prognanika Hrvatske u Osijeku 19.3.1993. Branimir 

Glavaš je stao u zaštitu prognanika 1.7.1994. na punktovima blokade UNPROFOR-a na Biljskoj cesti i 

u Nemetinu. Branimir Glavaš je, kao legalno izabrani župan Osječko-baranjske županije, dočekao 

predsjednika Tuđmana 2.6.1997. u tada još okupiranom Belom Manastiru i predsijedao sjednici 

skupštine OBŽ. Branimir Glavaš je naj uže surađivao s Ivicom Vrkićem i Vesnom Škare Ožbolt 

tijekom provedbe mirne reintegracije.  

 

Radi istinitoga i točnog informiranja javnosti želimo naglasiti da priznanja nije dodijelila Zajednica 

povratnika Osječko-baranjske županije nego Zajednica povratnika hrvatskog Podunavlja. Po 

zajedničkoj Odluci Vukovarsko-srijemske i Osječko-baranjske Zajednice povratnika, kao podružnica 

Zajednice povratnika Hrvatskog Podunavlja, dodijeljena su priznanja zaslužnim pojedincima jednako 

sa Srpske i Hrvatske strane, jer su za mirnu reintegraciju podjednako zaslužni pojedinci obiju strana 

kojima treba odati najviša priznanja i reći veliko HVALA što su prihvatili mudru odluku predsjednika 

Republike Hrvatske dr. Franje Tuđmana i na taj način spasili tisuće života s obje strane i spriječili 

daljnja materijalna razaranja. 

 

https://www.facebook.com/share/p/18BTgcaogM/


Zanimljivo je kako te dvije udruge koje prosvjeduju protiv dodjele priznanja Branimiru Glavašu, 

nemaju ništa protiv dodjele priznanja Veljku Bertiću i nisu ništa "iskopali" o njemu, čak ni 

ovo: "Gradonačelnik Belog Manastira, Veljko Bertić, smijenjen je s dužnosti nakon što je optužen za 

kaznena djela i pobjegao u Srbiju. Odluku o njegovoj smjeni donijelo je Gradsko vijeće Belog 

Manastira. Od 15 vijećnika, njih 14 je glasovalo za smjenu a stranka SDSS je imala u gradskom vijeću 

većinu", dok su Branimiru Glavašu spremni prebrojati i krvna zrnca. 

 

I još nešto - mirna reintegracija je provedena od 15.1.1996.-15.1.1998. I ta se činjenica od spomenutih 

udruga prešućuje i preskače kao i 1991.-1995. kada su nas prognali s naših ognjišta, a pišu o 

događajima pokrenutim 2000. godine s kojima Zajednica povratnika zaista nema nikakve veze. 

 

Na kraju, postavljamo pitanje koji je doprinos tih dviju udruga uspjehu mirne reintegracije, jedinoj 

uspješno završenoj mirovnoj operaciji Ujedinjenih naroda uopće u svijetu?  

 

S poštovanjem,                                                                                      

 

Predsjednik Zajednice povratnika 

Osječko-baranjske županije 

Branko Pek 

 

 

        


